
Bestyrelsesmøde D. 20 juni 2023 
 
Deltagere: Stine, Hatice, Camilla, Eva, Niklas, Mie, Mette K, Sofie og Mette 

Afbud: Nia, Jacob og Line 

 
1. Velkommen til de nye i bestyrelsen, Line, Camilla og Eva. 
 
2. Tavshedspligt: De nye medlemmer i bestyrelsen får info og intro i div. 
 
3. Datoer til de kommende bestyrelsesmøder: 25/9, 9/11  
 
4. Konstituering af bestyrelsen:  

 
- A: Suppleant: Ingen, da alle bliver repræsentanter. 
- B Formand: Stine forsætter som formand. 
- C: Næstformand: Niklas bliver næstformand. 
- D: Koordinerende forældreråd, Nord: Hvis Jacob gerne vil fortsætte, fortsætter han det 

allerede gode arbejde, da det påtænkes at det giver god mening i det allerede 
igangværende arbejde han har deltaget i.  

 
5. Orientering fra Mette: 
 

- Økonomi: Daginstitutionen ender året med et underskud på omkring 18.000kr. Mette 
håber på at det holder, da vi, grundet kommunens økonomi, ikke må overføre et evt. 
overskud til 2024. 

 
- Personale: Daginstitutionen mangler stadigvæk at ansætte en pædagog til huset. Det er 

tyndt med ansøgere. Ca. 4- 5 ansøgere, flest uden uddannede. Ansøgerne har ikke været 
gode kandidater og institutionen er derfor ikke endt ud med at ansætte en pædagog. 
Institutionen kommer ikke til at gå på kompromis med kemien mellem personalet og 
ansøger. Rammerne omkring personalet på Dragestuen er meldt ud til forældrene. Den 
manglede pædagog til institutionen pt. frigøre nogle penge til ekstra hænder i huset, der 
bliver prioriteret at bruge pengene her indtil der bliver ansat en fast pædagog. Vallensbæk 
kommune ønsker ansættelsesnormeringen på 60 % uddannet personale og 40 % ikke 
uddannede/ufaglærte. Der søges pt. Efter en uddannet pædagog.  

 
- Kulturprojekt: Kommunen har indgået en partneraftale med Arken i Ishøj. Dagtilbuddene 

bliver inviteret til at deltage i dette projekt gældende for de 4årige. Temaet omhandler 
Trekant, firkant og cirkler. Institutionen har fået materiale i form af en bog. Dette er kørt i 
en del år og fortsætter.  

 
6. Foto: Institutionens faste fotograf kommer d. 7/9. Fotografen tager stuefotos i 
formiddagstimerne og om eftermiddagen kan vi forældre melde sit/sine børn til at få taget 



portrætfoto. Dette vil foregå om eftermiddagen. Nærmere info følger. Niklas vil igen i år stå for 
koordinering til fotograferingen for at hjælpe fotografen med overblik og godt humør i ventetiden.  
 
7. Koordinerende forældrerådet emne: …… ?  

 
 
8. Læreplanstema nu og ny styrket: 
 
Børnehave: Vallensbæk kommune har købt sig ind i et projekt for de næste tre år, Dansk 
Skolecykling. Institutionen tænker at det skal være Store gruppen som skal være en del af dette og 
der igennem får tilegnet sig erfaring med at cykle. Personalet i institutionen får hertil materiale og 
”hjemme opgaver” af underviseren fra ”Dansk skolecykling. 
Bondegårds tur for Drage- og Smølfestuen. Bondegården ligger i Tune, alle blev sammen 
transporteret fælles i bus. Vejret var dejligt. Børnene fik lov til at holde, rører de forskellige dyr og 
de fik lov til at ride på bondegårdens ponyer. 
Bølle- og Troldestuen skal afsted til oktober da der var fejl i forhold til bookningen af bussen. Bølle- 
og Troldestuen erstattede den ellers planlagte tur til bondegården med en indianer dag hjemme. 
Det havde været en god dag for både børn og voksne. 
Drage- og Smølfestuen har været i bækkehuset i maj måned og afsluttede dagene med en 
sommerfest. Trold- og Bøllestuen er i bækkehuset på nuværende tidspunkt og arbejder med 
genbrug og plastisk. Børnene tilegner sig viden om genanvendelse af forskellige produkter. Børn 
og pædagoger havde fundet en død muldvarp i bækkehuset og pædagogerne valgte at bygge 
videre på den fortælling og sidst sluttede af med at vise en muldvarp som var udstoppet. Trolde- 
og Bøllestuen holder deres sommerfester adskilt når de er tilbage i Syvhøjvænge.  
Pædagogerne er meget glade for at bruge Bækkehuset og alle er enige om at alle børn og voksne 
har stor gavn og udvikling af dette. 
Børnehavestuerne har afsluttet emne om 1800tallet i børnehaven. Der er talt om hvordan de 
dengang skulle begå sig for at få mad, vand og hvordan de for eksempel skulle gå på toilettet. 
Pædagogerne fortæller at børnene har været meget imponeret og overrasket over hvordan de 
levede dengang. Billeder ligger på Aula.                                                                                                                 
Der eksperimenteres med podcast på de forskellige stuer, hvor børnene fortæller om deres 
oplevelse af de forskellige aktiviteter i institutionen. Troldestuen er i gang og forældrene her, kan 
allerede nu hører et afsnit på Aula omkring det deres børn har lært omkring 1800tallet. Det er et 
lyt værd! 
Institutionen, primært maxiafdelingen arbejder med Mergecube, vejledning hænger på den Cube 
som ses udenfor Bønnespirernes stue. 
 
Miniafdelingen: Miniafdelingen arbejder med sprogkufferter om følelser og dialogisklæsning. De 
ældste børn fra Bøllestuen har været på Bondegårds tur med Drage- og Smølfestuen. Derudover 
har miniafdelingen været på tur til sprog hestene. Begge stuer har været meget ude af huset og 
været på rigtig mange ture. Det har været og er en stor prioriteret i øjeblikket. Miniafdelingen 
arbejder meget med børnenes motorik og de har i den forbindelse været meget i kælderen. 
Derudover har de deltaget i tumlekaravanen. Begge stuer arbejder ligeledes meget med at dele sig 
op i små grupper. Lige i øjeblikket er miniafdelingen i gang med en masse indkøringer af nye børn.  
 



9. Parkering: Mette (leder) og Niklas har haft møde med et udvalg fra kommunen 
omkring Bestyrelsens ønske om parkering og sikker cykel overgang ved daginstitutionen. Der er 
blevet drøftet hastighedsbegrænsning, overgang/krydsning over vejen på Syvhøjvænge og 
daginstitutionens parkeringsplads. Der er drøftet hastighedsbegrænsning på ned til 40 km i timen 
på Syvhøjvænge, dette skulle i så fald ansøges hos politiet. Bump på vej som er afstemt ved 40 km 
i timen kørsel. Parkeringsforhold som bestyrelsen ønsker imødekommes ikke. Andre muligheder 
samtales der om. Bestyrelsen afventer udvalget. 
 
Derudover kommer der d. 26/6 en fra kommunen for at se på hvilke materialer der skal til for at 
etablere en motorikbane ude foran ved hovedindgangen ved daginstitutionen. 
 
På sigt vil der komme en trafik legeplads på bagsiden af Pilehaveskolen, som institutionen også vil 
benytte og som vi forældre også må gøre brug af. 
 
Legepladsen i institutionen er færdigt og er blevet godkendt af en legepladsinspektør, Mette 
(leder) afventer en byggesagsgodkendelse fra kommunen. Daginstitutionen håber på at det hele 
kommer i stand indenfor en uge og den storelegeplads derefter kan komme i brug.  
 
10. Skærm tid: Institutionen er opmærksomme på det politiske fokus omkring skærm tid 
i daginstitutionerne. Personalet har en ekstra gang talt fælles om hvordan de bruger iPads i 
dagligdagen. Disse bliver brugt med et pædagogisk formål. Dette bruges for eksempel i brugen af 
Makerspace og Mergecube mf... Det pædagogiske personale vil arbejde på at gøre mere ud af at 
formidle til os forældre hvilke pædagogiske overvejelser der ligger i arbejdet med iPads sammen 
med børnene og andet digitalt udstyr i institutionen. Så der ikke slås tvivl om at personalet altid 
har en pædagogisk overvejelse bag aktiviteterne med ipads.  

 
 
11. Forældrehenvendelser: Der er ikke kommet nogle henvendelser. Obs disse skal 
sendes senest en uge før næste bestyrelsesmøde til Mette Leder eller til en af medlemmerne i 
bestyrelsen.  
 
10 Evt.: 

- Der vil i år blive afholdt idrætsdag sidste fredag i aug. og der vil også blive afholdt 
motionsdag sidste fredag inden efterårsferien.  

 
- Mette sender referat på aula, fast. 

 
- Bestyrelsen roser det pædagogiske personale for at være omstillingsprat, når plan A ikke 

kan lade sig gøre og altid står klar med en plan B.  


